

General Convention on the Privileges and Immunities of the Specialized Agencies and submitted it to the specialized agencies for acceptance and to every Member of the United Nations and to every other State member of one or more of the specialized agencies for accession,

*Taking note* that the General Assembly thought it desirable that any specialized agency thereafter brought into relationship with the United Nations should derive its privileges and immunities exclusively from the said General Convention, with such modifications as may be necessary to meet the particular requirements of that agency to be contained in an annex,

*Taking note* that the Agreement between the United Nations and the International Refugee Organization entered into force on 18 November 1948,

*Taking note* that section 35 of the said Convention provides that the Secretary-General shall transmit to the agency a draft annex recommended by the Economic and Social Council,

*Recommends* to the IRO the following draft annex:

"ANNEX X

*"The International Refugee Organization*

"The standard clauses shall apply without modification.";

*Requests* the Secretary-General to transmit to the IRO the recommendation of the Economic and Social Council of the above-mentioned annex.

**213 (VIII). Application of Ceylon for membership in the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization**

*Resolution of 11 February 1949  
(document E/1153)*

*The Economic and Social Council,*

*Having considered* the application regarding the admission of Ceylon to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

*Decides* to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of Ceylon to the organization.

**214 (VIII). Reports of the Council NGO Committee**

*Resolutions of 14, 16 and 17 February 1949  
(document E/1179)*

A

REPORTS OF THE COUNCIL NGO COMMITTEE TO THE SEVENTH AND EIGHTH SESSIONS OF THE COUNCIL

*Resolution of 14 February 1949*

*The Economic and Social Council*

*Takes note* of the report of its Committee on Arrangements for Consultation with Non-Gov-

approuve une Convention générale sur les privilèges et immunités des institutions spécialisées et la soumet, aux fins d'acceptation, à ces institutions et, aux fins d'adhésion, à tous les Membres des Nations Unies et à tous les autres Etats qui sont membres d'une ou de plusieurs institutions spécialisées,

*Prenant acte* du fait que l'Assemblée générale a jugé souhaitable que toute institution spécialisée qui sera dorénavant reliée aux Nations Unies tiennes ces privilèges et immunités de cette seule Convention générale, à laquelle on pourra apporter, dans une annexe, les modifications qui pourront être requises pour répondre aux besoins particuliers de cette institution,

*Prenant acte* du fait que l'Accord entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation internationale pour les réfugiés est entré en vigueur le 18 novembre 1948,

*Prenant acte* du fait que la section 35 de ladite Convention dispose que le Secrétaire général transmet à cette institution un projet d'annexe recommandé par le Conseil économique et social,

*Recommande* à l'OIR le projet d'annexe suivant:

"ANNEXE X

*"Organisation internationale pour les réfugiés*

"Les clauses standard s'appliqueront sans modification.";

*Invite* le Secrétaire général à transmettre à l'OIR l'annexe précitée recommandée par le Conseil économique et social.

**213 (VIII). Demande d'admission du Ceylan comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture**

*Résolution du 11 février 1949  
(document E/1153)*

*Le Conseil économique et social,*

*Ayant examiné* la demande d'admission du Ceylan comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

*Décide* de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Ceylan comme membre de l'organisation.

**214 (VIII). Rapports du Comité ONG du Conseil**

*Résolutions des 14, 16 et 17 février 1949  
(document E/1179)*

A

RAPPORTS DU COMITÉ ONG DU CONSEIL AUX SEPTIÈME ET HUITIÈME SESSIONS DU CONSEIL

*Résolution du 14 février 1949*

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte* du rapport présenté par son Comité chargé d'examiner les dispositions à prendre en